

[Text]

Would you like to add something, Mr. Phillips?

**Mr. Phillips:** Yes. The only real cost to departments will be the mechanicals which are just a few dollars each, plus any wastage there may be when we do not hit perfection in letting the last piece of paper run out before the next one comes in. Apart from that, there will not be any cost to departments in implementation. It is just those two factors and, in addition, as the Minister has mentioned, any staff time that may be involved in surveys, questionnaires, and that kind of thing.

**Mr. Nowlan:** In other words, to implement the design, it will not be like Air Canada when everything was repainted to get it into operation?

**Mr. Phillips:** Right.

**Mr. Nowlan:** It is to come into operation in a transitional way but over what period of time?

**Mr. Stanbury:** The target is the end of 1972.

**Mr. Nowlan:** Everything has to be repainted pretty well by then, is that it?

**Mr. Stanbury:** In the normal course of events, everything would turn over by that time; but you are quite right that you have to distinguish between this program and one for CN or Air Canada or some other corporation that has to change all at once.

**Mr. Nowlan:** Are some crown corporations, because of a very distinct symbol now, like Air Canada or CN, not going to be included in the program?

**Mr. Stanbury:** They are not required to be included if they have a commercial identification.

**Mr. Nowlan:** Mr. Chairman, I seem to be asking all these crazy questions. I have only three or four and am only going to be about five more minutes.

**The Chairman:** All right.

**Mr. Legault:** I think you are working on daylight losing time. You said 5.30 p.m.

**Mr. Nowlan:** I had an appointment at 5.30 p.m., and I could come back at 8.00 p.m. But I would like to know if there will be a quorum.

**Mr. Legault:** Proceed. I think it would be more sensible.

**Mr. Nowlan:** If we can get it done now, then everyone can get out, especially since I have already missed my appointment.

One other specific item before another couple of general questions. You mentioned mobile exhibits and an added or an increased cost of \$300,000. I think you said three mobile exhibits.

**The Chairman:** No, this would be the third one.

**Mr. Nowlan:** Oh, the third. Pardon me, the third one.

[Interpretation]

Aimeriez-vous ajouter quelque chose, monsieur Phillips?

**M. Phillips:** Oui. La seule dépense réelle pour les ministères serait les mécaniques qui ne coûtent que quelques dollars pièce plus tous les déchets qu'il pourra y avoir lors de la mise en place du papier. A part cela, il n'y aura aucun frais pour les ministères en augmentation. Il n'y a que ces deux facteurs et, en plus, comme le ministre la mentionné, toutes les heures consacrées par le personnel pour établir ces études, ces questionnaires, et ce genre de choses.

**M. Nowlan:** En d'autres termes, pour établir la maquette, ce ne sera pas comme Air Canada alors que tout a été repeint?

**M. Phillips:** C'est exact.

**M. Nowlan:** Il s'agit de procéder graduellement, mais quelle sera la longueur de cette période de temps?

**M. Stanbury:** L'objectif, c'est la fin de 1972.

**M. Nowlan:** Alors il faudra que tout soit repeint à cette date, n'est-ce pas?

**M. Stanbury:** Si tout se passe bien tout sera terminé à ce moment; mais vous avez parfaitement raison lorsque vous faites la distinction entre ce programme et celui du CN ou d'Air Canada ou de toute autre société de la Couronne qui doit procéder à tout changement sans aucun délai.

**M. Nowlan:** Est-ce que quelques sociétés de la Couronne, du fait d'un symbole très distinctif, maintenant comme Air Canada ou le CN, ne seront pas inclus dans le programme?

**M. Stanbury:** Elles ne sont pas obligées d'y participer si elles ont une identification commerciale.

**M. Nowlan:** Monsieur le président, toutes ces questions peuvent sembler étranges, je n'en ai que trois ou quatre et j'aurai terminé dans cinq minutes environ.

**Le président:** Très bien.

**M. Legault:** Je crois que vous travaillez pendant le jour.

Vous avez dit cinq heures trente de l'après-midi.

**M. Nowlan:** J'ai un rendez-vous à 5h30 et je pourrais revenir à 8h ce soir, mais j'aimerais savoir s'il y aura quorum.

**M. Legault:** Poursuivons, je pense que ce serait mieux.

**M. Nowlan:** Si nous pouvons le faire maintenant, alors tout le monde pourra sortir puisque de toute manière j'ai déjà manqué mon rendez-vous.

Un autre article particulier avant une ou deux autres questions générales. Vous avez parlé d'expositions mobiles et d'une dépense supplémentaire de \$300,000. Je pense que vous avez parlé de trois expositions mobiles.

**Le président:** Non, ce serait la troisième.

**M. Nowlan:** Oh, la troisième. Excusez-moi, la troisième.